
So napovedi o morebitni likvidaciji Hranilnice in posojilnice Vipava le bojazen ali realnost?

Prihodnost Hranilnice in posojilnice Vipava, ki
se ponaša s 115-letno tradicijo, v teh dneh neti
polemike v Vipavski dolini. V konzorciju štirih
občin in drugih malih delničarjev ob
napovedani prodaji deleža KZ Vipava,
večinskega lastnika v hranilnici, svarijo pred
morebitno namero za likvidacijo ustanove. V
zadrugi odgovarjajo, da je strah pred likvidacijo
nepotreben.

VIPAVA � Danes popoldne
bo v Vipavi redni občni zbor
Kmetijske zadruge Vipava.
Tokrat bo tudi volilno obar-
van, saj bodo volili nove
predstavnike v vse organe
zadruge in novega predse-
dnika KZ za štiriletni man-
dat. Bolj kot to pa je ha
Vipavskem v ospredju po-
lemika o nameravani pro-
daji 56-odstotnega deleža,
ki ga ima KZ Vipava kot
večinska lastnica v Hranil-
nici in posojilnici Vipava
(HiP). Ker naj bi tudi o tem
govorili na današnjem
občnem zboru, so se včeraj
v Vipavi sestali predstavniki
malih delničarjev, med ka-
terimi so tudi štiri občine,
Vipava, Ajdovščina, Nova
Gorica in Renče-Vogrsko.

Je likvidacija le
bojazen ali realnost

Predstavniki "ad hoc kon-
zorcija" malih delničarjev, ki
šele nastaja, se bojijo, da
obstaja pri načrtovani pro-
daji pete najuspešnejše ban-
ke v Sloveniji, ki ima 1 15-let-
no tradicijo, možnost za nje-
no likvidacijo. "Interesi so ra-

zlični, zato smo mi za to, da
bi Primorska imela svojo
banko. Hranilnica Vipava je
zadnja primorska banka.
Zadružna kraška banka jo
želi kupiti, da bi širila svojo
dejavnost. Mi tej različici ne
zaupamo in ocenjujemo, da
je najbolj primerno, da se
borimo za to, da se Hra-
nilnica Vipava ohrani in še
razširi," je župan Marjan Po-
ljšak pojasnil stališče kon-
zorcija malih delničarjev, ki
imajo po dostopnih podat-
kih zdaj približno 15-odstot-
ni delež v HiP.

Županov svetovalec za
gospodarstvo Peter Veliko-
nja je dodal: "Ne gre več za
bojazen saj so nas obiskali
predstavniki Zadružne
kraške banke z Opčin in po-
vedali, da je pri njih edina
možnost, da pridejo do las-
tništva v hranilnici, če jo
likvidirajo. Ta možnost de-
jansko obstaja, ker se lahko
večina lastnikov odloči, da
gredo v likvidacijo. Če se to
zgodi, delničarji 'izvisijo'. V
najslabšem primeru morajo
celo plačati razliko do de-
ležev. "

Zato v nastajajočem kon-
zorciju malih delničarjev za-

govarjajo ohranitev vipav-
ske HiP in njeno širitev v
vseprimorsko banko. Delež
zadruge so pripravljeni od-
kupiti tudi sami. "Tako bi
pomagali sanirati stanje v
kmetijski zadrugi in reševati
Agroind in Mlekarno Vipa-
va. KZ prodaja ta delež v
banki zaradi težav, ki jih
ima. Mi pa bi pomagali
reševati gospodarstvo," je
dodal vipavski podžupan
Bogdan Godnič. Tudi Drago
Trošt, eden od malih del-
ničarjev, meni podobno:
"Mi bi radi hranilnico ohra-
nili in še okrepili. Nenaza-
dnje smo vsi tukaj povezani s
kmetijstvom. Vemo, da ob-
staja tudi rešitev za Agroind,
Mlekarno."

Kupovali bi,
da bi 51 odstotkov
ostalo v dolini

Velikonja ocenjuje, da je
banka vredna od dva do tri
milijone. "Mali delničarji so
pripravljeni odkupiti delež,
skupaj z novimi kupci s Pri-
morske. Denar bomo zbrali.
Glede na pogajanja bomo
določili deleže. Pogajamo se,
da bo vsak svoje lastništvo še

podvojil. Kar bo zmanjkalo,
bodo dodali zunanji kupci,
ki so že pokazali interes. Skr-
beli pa bomo za to, da bi 51
odstotkov še vedno ostalo v
dolini," je napovedal Veli-
konja.

V vodstvu hranilnice se z
morebitno namero za njeno
likvidacijo ne strinjajo. Po
besedah Dušana Grlice,
predsednika uprave, je hra-
nilnica na pravi poti, us-
pešna in ni nobenih razlo-
gov za njeno likvidacijo, ra-
zen interesov kroga zainte-
resiranih, ki so sprožili ak-
cijo. Vodstvi KZ Vipava in
Zadružne kraške banke naj
bi po navedbah malih del-
ničarjev in predstavnikov
občin spomladi podpisali
pismo o prodaji deleža za-
druge banki z Opčin. V vod-
stvu zadruge tak dogovor
zanikajo.

Predstavnika konzorcija
malih delničarjev in štirih
občin pa sta se včeraj po-
poldne sestala z vodstvom
zadruge, da bi še pred da-
našnjim občnim zborom
kmetijske zadruge dosegli
dogovor o ohranitvi hranil-
nice v domačih rokah.

ALENKA TRATNIK
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Sergij Stancich, predsednik upravnega odbora ZKB iz Opčin:

"Dolini nismo
mislili nič vzeti ..."
"Ta 'halo' je povsem nepotreben," komentira Sergej Stancich,
predsednik upravnega odbora Zadružne kraške banke (ZKB) z
Opčin, ki ima devetodstotni delež Hranilnice in posojilnice Vipava.

OPČINE � "Vipavski dolini nismo ni-
koli mislili nič pobrati, ampak ji kvečje-
mu kaj dati," poudarja Sergij Stancich, ki
vodi upravni odbor zamejske banke z več
kot stoletno tradicijo. "Ne bi želel, da bi
šlo vpozabo, daimamo 'delček' zasluge za
to, da hranilnica danes nemoteno po-
sluje, tudi mi. In mirno poslovno pot
hranilnici želimo tudi v prihodnje," do-

daja Stancich, ki ga izjemno preseneča
včerajšnji revolt v Ajdovščini. Sklicevanje
tiskovnih konferenc pod taktirko ajdov-
skega župana po njegovih besedah po-
meni zgolj nepotrebno napihovanje za-
deve. Podrobnosti načrtov glede mo-
rebitnega nakupa hranilnice Stancich ne
želi razlagati, ker gre, kot pravi, tudi za
poslovne skrivnosti. KG



Hranilnica in posojilnica Vipava bo ob koncu leta dosegla več kot 140.000 evrov dobička

Boris Baje, direktor KZ Vipava: "Strah pred morebitno likvidacijo hranilnice je nepotreben!"

"Vsak strah pred morebitno likvidacijo hranilnice je
nepotreben. Mogoče ne razumejo prav postopka
likvidacije. Tukaj gre samo za spremembo naslova
imetnika, lastnika, tukaj ne gre za ukinjanje dejavnosti,"
poudarja direktor Kmetijske zadruge Vipava Boris Baje.

VIPAVA �Boris Baje
je za akcijo štirih občin
in malih delničarjev
izvedel od novinarjev
in je bil presenečen.

Koncept KZ Vipava
glede naložb, in taka
naložba je tudi delež v
HiP Vipava, je prodaja

tega deleža. Sklep o
tem je bil sprejet 14.
aprila letos na občnem
zboru. Ponudnikov za
odkup je več, ampak se

ne strinjamo s ceno. Še
vedno izbiramo kupce
in najbolj idealnemu
kupcu, ki bo imel vi-

zijo banke, znanje za
vodenje in denar, s ka-
terim bo ta delež od-
plačal, bomo delež
prodali," je pojasnil
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Baje.
Na vprašanje, ali so

z Zadružno kraško
banko z Opčin ali z
drugim morebitnim
kupcem podpisali ka-
kršenkoli dogovor o
prodaji, je dodal: "Ne,
o prodaji nismo do da-
nes z nobenim nič pod-
pisali. Podpisali pa
smo pismo o nameri
oblikovanja konzorci-
ja večinskih lastnikov.
A ta ni o prodaji, še

rnanj o likvidaciji. V
konzorciju smo vsi
večji lastniki, zamejske
banke in naše pravne
osebe, ki predstavljajo

86 odstotkov lastnine.
Vsi člani konzorcija so
podpisali namero, da
se 86-odstotni delež
proda. Lahko ga kupi
kdorkoli od večjih las-
tnikov ali ga vsi pro-
dajo, kajti s to struk-
turo nihče od večjih
lastnikov ni zadovo-

ljen.'
Dodal je, da imajo

tudi mali delničarji
vse možnosti, da od-
dajo ponudbo za od-
kup deleža, zato se
bodo z njimi še naprej
pogovarjali. Roka za
prodajo še niso do-
ločili, a naložbo bi radi
čim prej izpeljali. Kot
je še povedal, prodaja
deleža v HiP Vipava ni
povezana s prevze-
mom Agroinda.

Boris Baje
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